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Spiker: A mi se sada selimo slikom u Beogradski studio. Tamo  je Bojan Jocić direktor  Inspektorata za
rad. Pričaće o tom inspektoratu i njihovim aktivnostima. Novinar: Dobar dan iz beogradskog studija, tako
je, naime zakon o inspekcijskom nadzoru počeo je sa svojom primenom i već daje prve rezultate a jedna
od institucija koje su za to zadužene jeste i Inspektorat za rad. U narednih desetak minuta pričaćemo o
aktivnostima Inspektorata za rad. Sa nama u studiju je Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad. Dobar
dan  i  dobro  došli.  Bojan  Jocić,  direktor  Inspektorata  za  rad:  Novinar:  Evo  na  početku  kao  što  smo
spomenuli  dakle  ovaj  zakon  je  počeo  sa  primenom  pa  evo  kada  je  u  pitanju  ova  institucija  dakle
Inspektorat  za  rad  kakva  je  statistika  od  početka  primene  ovog  zakona.  Bojan  Jocić,  direktor
Inspektorata za rad: Zakon je u punoj snazi da kažem počeo sa primenom od 30. aprila. Ono što je bitno
u  tom  zakonu  to  je  da  mi  kao  Inspekcija  rada  imamo  nadležnosti  nad  neregistrovanim  privrednim
subjektima. Taj član zakona je stupuo na snagu još prošle godine 30. jula i od tada, a ne do danas, ali za
prva četiri meseca ove godine ukupno je Inspekcija rada zatekla 684 neregistrovana privredna subjekta,
a  u  prva  četiri meseca  ove  godine  295.  Ono  što  je  bitno  odmah  su  doneta  rešenja  da  se  prekine  sa
radom, da se odmah izvrši registracija u odgovarajućem registru i da tek kasnije može da se nastavi sa
radom. Bitan potadak je da od svih tih 684 do sada je samo 29 dalo izjavu da ne želi dalje da nastavi sa
radom. Novinar: Iz PIO fonda nedavno su  izjavili  i upravo kada su bili kod nas u studiju da je naplata
doprinosa značajno povećana  i da  je delom za to zaslužan Inspektorat za rad. Pakako bi ste prosto  to
prokomentarisali. Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad: Pa prokomentarisao bih što se tiče PIO fonda
oni stvarno, imamo kvalitetu saradnju sa njima, dobro vode taj deo što se tiče podataka, nama je to vrlo
bitno zbog našeg daljeg  rada  i  znate  tu možemo da pričamo  i može da se priča o  raznim brojkama o
statistikama itd. ali kada se dođe do novca, toliko novca koliko je leglo na račun sve je neumoljivo. Taj
podatak  da  je  praktično  više  u  ovom  periodu  legno  više  novca  na  račun  u  PIO  Fondu  znači  da  je
povećana zaposlenost. Ili da  ima mnogo više ugovora o radu  ili prijavljenih radnika. Ja mogu samo da
kažem da mi se trudimo i borimo, mi smo u prošloj godini imali 58.000 više od 58.000 nadzora. U toku
prošle godine smo zatekli u trenutku kontrole na mestu rada 16.408 ljudi koji nisu bili prijavljeni, znači
radili su na crno i posle toga od tih 16.408 utvrdili smo u narednih par dana kancelarijskom kontrolom
preko centralnog registra obaveznog socijalnog osiguranja da je prijavljeno 12.250  ljudi. Što  je znatno
bolji rezultat u odnosu na 2014. godinu kada je nešto više od 5.000 ljudi bilo zatečeno. Ali, vremenom mi
postajemo  efikasniji,  koristimo  sve metode  koje možemo da  koristimo u  ovom  trenutku  i  u  skladu  sa
nadležostima koje  imamo u okviru zakona radimo. Ono što  je dobro to  je da u prva četiri meseca ove
godine već imamo 6.800 ljudi koji su zatečeni bez ugovora o radu, znači rade na crno i to samo znači da
smo  efikasni.  Nastavićemo  tako.  Ja  se  nadam  da  će  te  brojke  početi  da  padaju  i  ja  se  nadam  da
poslodavci vide da nema potrebe  i da nije dobro da ne prijavljuju radnike. Novinar: Da  li  imate uvid u
statistiku,  pretpostavljam  da  imate,  ali  prosto  koje  su  najčešće  nepravilnosti  koje  uočavaju  vaši
inspektori. Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad: Znate kako, što se tiče radno pravnog statusa znači
nepravilnosti  su  da  li  su  prijavljeni,  da  li,  dešava  se  i  da  imaju  ugovore  o  stručnom  usavršavanju  i
osposobljavanju a da praktično samostalno obavljaju te svoje radne obaveze bez kontrole i bez mentora,
to su problemi ili da rade po ugovorima o privremenom povremenim poslovima, na radnim mestima koji
nisu ni  privremenog ni povremenog karaktera  i  da praktično  traje više od 120  radnih dana  taj posao.
Tako da  to  je nešto  što  se  tiče  radnog pravnog statusa.  Ima nepravilnosti naravno u okviru  zakona o
bezbednosti i zdravlja na radu, te nepravilnosti su od toga da ne postoje određeni zakonski propisani akti
do nepravilnog korišćenja i uopšte nekorišćenja zaštitne opreme itd. Novinar. Znamo da inspektorat za
rad konstantno  ima prosto akcije na  terenu,  šta  je ono što  je  trenutno aktuelno. Bojan  Jocić, direktor
Inspektorata za rad: Pa znate kako, počela je građevinska sezona sa jedne strane, sa druge strane mi i
dalje  radimo  ovaj  naš  deo  kontrole  u  ugostiteljstvu,  kontrolišemo,  kao  što  znate  kontrolisali  smo  i
obdaništa.  Praktično  radimo  sve.  Ono  što  je  bitno  to  je  opet  u  skladu  sa  zakonom  o  inspekcijskom
nadzoru. Krećemo sa jednom novom formom kontrole koja je propisana, odnosno načinom kada se rade
redovni nadzori, sada se vrši najava i mi smo upravo ove nedelje poslali najavu jednoj grupi poslodavaca
da ćemo doći u redovan nadzor. Novinar: Šta je ono što su neke planirane aktivnosti i što se planira, a
sve  u  skladu  naravno  i  sa  vašim  redovnim  aktivnostima  i  u  skladu  sa  nekim  novinama  ovog  zakona.
Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad: Što se tiče planiranih aktivnosti ja mogu samo da vam kažem
kao što smo  i krenuli, kao što radimo naši planovi aktivnosti su borba protiv sive ekonomije, borba za
korektan radno pravni status zaposlenih i naravno borba za što bolje poslovno okruženje da bi domaći i
strani investitori mogli da imaju jednu fer utakmicu. I mi ćemo apsolutno da učinimo sve u tom smeru,
bićemo  još  efikasniji  u  svakom  slučaju,  radimo maksimalno  na  tome,  koristićemo  sve  što možemo  iz
okvira  zakona koji  su u našoj nadležnosi  tako da nema  tu mnogo priče. Siva ekonomija,  rad na crno,
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bezbednost radnika, moraju da budu suzbijeni, neregistrovani privredni subjekti da bi smo opet otvorili
priču onima koji  fer posluju. Novinar: Mislim da nije  loše  i ovoga puta da spomenemo  i da podsetimo
naprosto sve građane, možda neki koji su preduzetnici nas sada gledaju, prosto kada uđu vaši inspektori
u neko preduzeće ili u neki objekat šta je to što oni traže i šta je to što je potrebno i što je u obavezi
poslodavac da ima. Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad: Upravo zakon o inspekcijskom nadzoru je
doneo  još  jednu  novinu,  znači  na  sajtu Ministarstva  za  rad,  zapošljavanje,  boračka  i  socijalna  pitanja
sada imate kontrolne liste. Novinar: Šta to znači. Bojan Jocić, direktor Inspektorata za rad: Znači, svaki
poslodavac može da uđe na sajt Ministarstva rada  i zapošljavanja, boračka  i socijalna pitanja, da nađe
tamo gde su kontrolne liste, trenutno ih ima šest i on praktično može da vidi šta je to što inspektor će
zahtevati i kontrolisati. Naravno, ono što je bitno mi jesmo organ koji vrši kontrolu u skladu sa zakonima
koji  su  u  okviru  naše  nadležnosti  ali  mi  smo  apsolutno  otvoreni  sada  i  formalno  po  zakonu  o
inspekcijskom  nadzoru  gde  poslodavci  mogu  da  se  obrate,  gde  će  dobiti  savet  od  inspekcije,  gde
možemo  čak  da  dođemo  i  u  savetodavnu  posetu  kod  poslodavca  i  da  ukažemo  na  nepravilnosti  koje
treba da ispravi. Znači nije cilj kazna, cilj je da stvorimo jedan fer, partnerski odnos a opet na dobrobit i
privrede i radnika. Novinar: Koja bi prosto bila vaša poruka i preduzetnicima, poslodavcima ali  i onima
koji  su  zaposleni.  Bojan  Jocić,  direktor  Inspektorata  za  rad:  Obratite  se  nama  da  vam  pomognemo.
Novinar: To je to. U redu hvala vam puno na izdvojenom vremenu, pratićemo i dalje rad inspektorata za
rad i nadamo se eto još boljim rezultatima pa da se i tim povodom opet vidimo kod nas u studiju. Bojan
Jocić, direktor Inspektorata za rad: Hvala i vama.
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